

## FIRST EUROPEAN TITLES TO BE AWARDED IN ZUERA

14 Jul 2021



Last year, the FIA Karting European Championship - OK & Junior started in Zuera with a programme reduced to three events due to the pandemic. In 2021, the Spanish circuit will host the fourth and final round from 22nd to 25th July, at the end of which the European OK and Junior titles will be awarded.

The Circuito Internacional Zuera remains the longest circuit of the season at 1700m located north of the city of Zaragoza, capital of Aragon. Known for its speed, with an average speed of over 100km/h in OK, the Spanish track is also very technical despite its relatively small number of corners compared to its length. The width of the track increases the possibilities of overtaking and the slipstream phenomena are not to be neglected. All these features have been appreciated by the vast majority of international drivers since 2007. The harshness of Zuera's climate in the summer can lead to high temperatures or strong winds to add a little more spice to the competition.

The FIA Karting European Championship - OK & Junior is a four-event series and the title will be awarded to the driver with the highest total score after the worst result in the heats and final standings has been discounted. On the other hand, the last competition in Sarno showed a relative redistribution of the talents involved and it is not impossible that the trend will continue in Spain with the appearance of new names at the top of the event's rankings. Brazilian manufacturer MG Tyres will be the exclusive tyre supplier for both classes.

### SLATER REMAINS THE STRONG MAN IN JUNIOR

Britain's Freddie Slater has more to offer than just his dominance of the provisional FIA Karting European

Championship - Junior standings. His determination in battle and his ability to excel make him the favourite in the title race in addition to the support of a very experienced team. Three other drivers can still challenge him for the Championship - the Brazilian Matheus Ferreira, the Jamaican Alex Powell and the other Briton Harley Keeble who has just recovered from a bad start to the season. That said, the Spanish competition could well provide other young talents with the opportunity to shine. Russia's Anatoly Khavalkin, Sri Lanka's Yevan David and Italian-American James Egozi are perfect examples of the large OK-Junior pool.

#### **Provisional FIA Karting European Championship - Junior standings before the fourth round in Zuera:**

- 1- Freddie Slater (GBR) - 70 points
- 2- Matheus Ferreira (BRA) - 61 points
- 3- Alex Powell (JAM) - 52 points
- 4- Harley Keeble (GBR) - 38 points
- 5- Ean Eyckmans (BEL) - 35 points

#### **OK: ANTONELLI AT HIS BEST**

While the Brazilian Rafael Camara had shown himself to be very strong at the start of the FIA Karting European Championship - OK, the Italian Andrea Kimi Antonelli reversed the trend with panache by taking two victories which enabled him to regain the lead. His real lead is even greater than what the current ranking shows, including the final countdown against his direct pursuer, the Briton Arvid Lindblad. The Bulgarian Nikola Tsolov is the fourth theoretical contender in the race for the title. The fight for victory in Zuera will of course involve other drivers. Artem Severiukin (RUS), Joe Turney (GBR) and Timoteusz Kucharczyk (POL) lost out in Sarno for different reasons, Ugo Ugochukwu (USA) is determined to do better, while Evan Giltaire (FRA) is looking to continue his run of good performances.

#### **Provisional FIA Karting European Championship standings - OK before the fourth round in Zuera:**

- 1- Andrea Kimi Antonelli (ITA) - 77 points
- 2- Arvid Lindblad (GBR) - 71 points
- 3- Rafael Camara (BRA) - 63 points
- 4- Nikola Tsolov (BGR) - 46 points
- 5- Artem Severiukhin (RUS) - 38 points

The Zuera event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

#### **Provisional schedule for the Zuera event**

Friday 23rd July

09:00 - 14:55: Free Practice

15:00 - 17:30: Qualifying Practice

Saturday 24th July

09:00 - 10:40: Warm-up

10:45 - 18:00: Qualifying Heats

Sunday 25th July

09:00 - 10:40: Warm-up

10:40am - 12:20pm: Qualifying Heats

13:30 - 15:15: Finals

---

**LES PREMIERS TITRES EUROPÉENS SERONT ATTRIBUÉS À ZUERA**

L'an dernier, le Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior avait démarré à Zuera pour un programme réduit à trois épreuves à cause de la crise sanitaire. En 2021, le circuit espagnol accueille du 22 au 25 juillet la quatrième et dernière épreuve au terme de laquelle les titres européens OK et Junior seront décernés.

Le Circuito Internacional Zuera reste le plus long de la saison avec ses 1700 m implantés au nord de la ville de Saragosse, capitale de l'Aragon. Connu pour sa rapidité, avec une vitesse moyenne supérieure à 100 km/h en OK, le tracé espagnol est également très technique malgré son nombre relativement réduit de virages par rapport à son allongement. La largeur de la piste augmente les possibilités de dépassement et les phénomènes d'aspiration ne sont pas à négliger. Toutes ces particularités sont appréciées par la grande majorité des pilotes internationaux depuis 2007. La rigueur du climat de Zuera en été peut faire craindre de fortes chaleurs ou des vents forts pour ajouter si nécessaire encore un peu de piment à la compétition.

Élément à prendre en compte dans les prévisions, le Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior se déroulant sur quatre épreuves, le titre récompensera le pilote totalisant le score le plus élevé après le décompte du plus mauvais résultat obtenu dans les classements des manches et dans ceux des finales. D'autre part, la dernière compétition de Sarno a montré une relative redistribution des forces en présence et il n'est pas impossible que la tendance se confirme en Espagne avec l'apparition de nouveaux noms en haut des classements de l'épreuve. Le manufacturier brésilien MG Tyres sera le fournisseur exclusif de pneumatiques pour les deux catégories.

#### **SLATER RESTE L'HOMME FORT EN JUNIOR**

Le Britannique Freddie Slater possède des atouts qui dépassent sa simple domination au classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - Junior. Sa détermination dans la bataille et sa capacité à se surpasser font de lui le favori de la course au titre en plus du soutien d'une équipe très expérimentée. Trois autres pilotes peuvent encore lui contester le Championnat. Le Brésilien Matheus Ferreira, le Jamaïcain Alex Powell et l'autre Britannique Harley Keeble qui vient de redresser un début de saison mal engagé. Cela dit, la compétition espagnole pourrait bien fournir à d'autres jeunes talents l'occasion de se mettre en évidence. Le Russe Anatoly Khavalkin, le Srilankais Yevan David et l'Italo-américain James Egozi en sont de parfaits exemples parmi l'important vivier de l'OK-Junior.

**Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - Junior avant la quatrième épreuve de Zuera :**

- 1- Freddie Slater (GBR) - 70 points
- 2- Matheus Ferreira (BRA) - 61 points
- 3- Alex Powell (JAM) - 52 points
- 4- Harley Keeble (GBR) - 38 points
- 5- Ean Eyckmans (BEL) - 35 points

#### **OK : ANTONELLI À SON MEILLEUR NIVEAU**

Alors que le Brésilien Rafael Camara s'était montré très fort lors du commencement du Championnat d'Europe FIA Karting - OK, l'Italien Andrea Kimi Antonelli a renversé la tendance avec brio en enchaînant deux victoires qui lui ont permis de reprendre la main. Son avance réelle est même supérieure à ce que laisse apparaître le classement actuel, en intégrant le décompte final face à son poursuivant direct, le Britannique Arvid Lindblad. Le Bulgare Nikola Tsolov est le quatrième adversaire théorique dans la course au titre. La lutte pour la victoire à Zuera concernera bien entendu d'autres pilotes. Artem Severiukin (RUS), Joe Turney (GBR) et Timoteusz Kucharczyk (POL) ont perdu gros à Sarno pour des raisons différentes, Ugo Ugochukwu (USA) est bien déterminé à mieux figurer, tandis qu'Evan Giltaire (FRA) compte bien continuer sa série de bonnes performances.

**Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - OK avant la quatrième épreuve de Zuera :**

- 1- Andrea Kimi Antonelli (ITA) - 77 points

- 2- Arvid Lindblad (GBR) – 71 points
- 3- Rafael Camara (BRA) – 63 points
- 4- Nikola Tsolov (BGR) – 46 points
- 5- Artem Severiukhin (RUS) – 38 points

La compétition de Zuera sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

### **Programme prévisionnel de l'épreuve de Zuera**

Vendredi 23 juillet

09h00 – 14h55 : essais libres

15h00 – 17h30 : essais qualificatifs

Samedi 24 juillet

09h00 – 10h40 : warm-up

10h45 – 18h00 : manches qualificatives

Dimanche 25 juillet

09h00 – 10h40 : warm-up

10h40 – 12h20 : manches qualificatives

13h30 – 15h15 : finales